
侯逸杰

Hou Yijie

1996年出生于四川成都，2018年与2021年本科与硕士先后毕业于四川美术学院版画系，并荣获学士及硕士学位，现工作和生活于重庆。

侯逸杰将版画作为连接创作时的瞬时感受与长期理性的工作方式的桥梁，在创作中建立独特的方法论。他反复对自己拉扯，为自己独特、私人的视角进行推动，并试图描述出个人内心。创作每一次发生变化，都是源于对自我的怀疑与否定。对侯逸杰而言，绘画不仅是生成图像的手段，也是他自我追问的方式，以及将自我延伸到生活之外，越过距离与时间触碰世界的渠道。

Hou Yijie (b. 1996, Chengdu, China) graduated with a Bachelor's and a Master's degree from the Printmaking Department of Sichuan Fine Arts Institute in 2018 and 2021, respectively, and now works and lives in Chongqing.

Hou Yijie views printmaking as a bridge that connects the instantaneous feelings of creation with a long-term rational work approach, establishing a unique methodology in his practice. He continuously challenges himself, propelling his distinct, personal perspective, and attempting to articulate his innermost being. Each transformation in his creation stems from self-doubt and negation. For Hou Yijie, painting is not merely a means to generate images, but also a method of self-inquiry, a way to extend beyond himself, to reach out across distance and time to touch the world.

重要展览（部分）

- 2023 火焰木，红树林画廊，深圳，中国
 - “Sprouting! 驿驿其达” 版画艺术的新未来暨周春芽奖学金十三年，龙美术馆（重庆馆），重庆，中国
 - 日志，红树林画廊艺术家驻留项目，南头古城，深圳，中国
 - 自定义——七个问题，千高原艺术中心，成都，中国
 - 游牧钻石心，ArtDepot艺术仓库，北京，中国
- 2022 贴地飞行·四川美术学院青年艺术家汇报展，四川美术学院美术馆，重庆，中国
- 2021 青年精神——2021中国工业版画三年展，湖北美术馆，武汉，中国
 - 罗中立奖学金·2021年度作品展，四川美术学院美术馆，重庆，中国
 - 第二届“礼物”造型艺术学院学生作品展，四川美术学院美术馆，重庆，中国
- 2020 第六届中国青年版画展，中国版画博物馆，深圳，中国
- 2019 第三届虚苑国际版画双年展，虚苑美术馆，北京，中国
 - 千里之行——中国重点美术院校第九届暨2018届毕业生优秀作品展，中央美术学院，北京，中国

Exhibitions (Selection)

- 2023 Tree of Fire, MANGROVEGALLERY, Shenzhen, China
“Sprouting! The Future of Printmaking Art; The 13 Years of Zhou Chunya Scholarship, Long Museum, Chongqing, China
Journaling, MANGROVEGALLERY Artist-in-Residence Programme, Nantou City, Shenzhen, China
I-Define II: 7 Questions, A Thousand Plateaus Art Space, Chengdu, China
The Nomatic Diamond Hearts, ArtDepot, Beijing, China
- 2022 Nap-of-the-Earth, The Young Artist Residency Programme of Sichuan Fine Arts Institute, Chongqing, China
- 2021 Spirit of Youth, 2021 Triennial of Chinese Industrial Art Prints, Hubei Museum of Art, Chongqing, China
Luo Zhongli Scholarship, Annual Exhibition of Works 2021, Sichuan Fine Arts Institute, Chongqing, China
“The Gifts”, The Awards Nomination of Students Works, The Schools of Fine Arts, Sichuan Fine Arts Institute, Chongqing, China
- 2019 The Third International Print Biennial, The Xuyuan Art Museum, Beijing, China
The Start of a Long Journey, Outstanding Works by Graduates of 2018 from Key Art Academies in China, Central Academy of Fine Arts, Beijing, China

重要奖项 (部分)

- 2021 罗中立奖学金
第二届“礼物”造型艺术学院学生作品展, 提名奖
未来·星丛——四川美术学院研究生奖
- 2020 第八届周春芽奖学金

Awards (Selection)

- 2021 Luo Zhongli Scholarship
“The Gifts”, The Awards Nomination of Students Works, nomination award
The First Constellation Award
- 2020 The 8th Zhou Chunya Scholarship



红树林画廊 MANGROVEGALLERY

中国深圳, 深圳湾1号广场南二期110号
No.110, Stage 2, South Square, One Shenzhen Bay, Shenzhen, China
+86 755-8652 2860 info@mangrovegallery.com
www.mangrovegallery.com